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FÆLLESSPISNING I HØGILD. 

Så er det igen blevet tid til fællesspisning og hygge. 

Tid : Torsdag d. 21. marts 2024, kl. 17,30. 

Sted: Høgild Beboerhus. 

Menu:  

Forloren hare med bacon, kartofler, broccolisalat og halve æbler med gele. 

Kaffe/ the og småkager. 

Prisen for alt dette er: Voksne: 60,00 kr. Børn til og med 12 år: 30,00 kr. 

Drikkevarer kan købes til Høgildpriser 

Tilmelding senest 7. marts 2024 til: 

Mona Herskind på telefon/sms 20649862. 

Med venlig hilsen. 

Birgit og Uffe, Gerda og Martin og Mona og Ebbe 

 

 

 

 

 



Cafe’ aften i Høgild beboerhus fredag den 

8/3 2024 kl 19,30 Koncertstart kl 20. 

Med ægte intens og sveddryppende kærlighed til Rock’n Roll – til Bossen ham 

selv – Bruce Springsteen og E- Street band! 

Bandet leverer et show, en energisk energiudladning, som rækker ud over  

scenekanten! Med sin ”Bruce-like” optræden og bandet i ryggen, fører  

Michael ”The Boss” Christensen publikum igennem koncerten – et  

forrygende show, fra intimitet til rå ren rockpower! – Her sparkes røv, så det 

batter!  2 x 60 minutter. 

Numre som ”Born in the USA”, “The River”, “Hungry Heart”, “No Surrender”, 

“Glory Days”, My Hometown”, “Fire”, Dancing in the Dark”, “Human Touch”, og 

ikke at forglemme “Radio Nowhere”, “The Rising”. “Waiting on a sunny day”, 

“Badlands”, “Atlantic City”, “American Land”, samt nyeste numre, fx “We take 

care of our own” og mange, mange flere. 

Michael og hans “Tribute Band” bestræber sig på at levere et så autentisk og 

gennemarbejdet musikalsk ”Springsteen univers”, som kendetegner enhver 

Springsteen koncert. Det er store løfter, men publikum får en på ”opleveren”, 

loves det. Michael bakkes op af et meget rutineret orkester,  

instrumenteringen spænder bredt fra trommer, bas, guitar og keyboard til  

saxofon, harmonika, og mundharpe!  



Vi vil som arrangør sikre at vi har de sædvanlige gode rammer for denne aften 

ved hjælp af de mange frivillige hjælpere og derfor vil vi også efter showet  

skabe hygge med smørrebrød og kaffe ved de runde borde. Baren vil stadig 

være åben, og vi håber også Michael har tid til lidt snak rundt ved bordene. Vi 

håber som tidligere at efter en veloverstået aften at vort publikum går fra  

Høgild beboerhus med en rigtig god oplevelse og føler de har haft en ”god 

aften”. 

 

Billetter vil igen i år reserveres ved Anette Lauridsen på tlf 27139896 eller mail 

avl@fibermail.dk. Ved reservation på mail vil i modtage svarmail hvorefter  

reservationen er gældende. 

Vi vil som tidligere forsøge at lykkes med bordreservation ved 6 eller flere  

deltagere (billetter skal bestilles i samme navn), men vi skal have fyldt op ved 

alle borde, så oplys Anette om jeres ønske og vi vil se om vi kan opfylde det.  

 

Og allervigtigst er at I hjælper os med at få solgt billetter, så tænk om I har  

venner, bekendte eller familie som er interesserede og som I gerne vil have en 

fælles oplevelse sammen med.  

 

Det gør at vi kan have denne slags arrangementer i Høgild. 

Vi satser på stor deltagelse, så vi kan have meget fornuftige priser i baren 

 

Billetpris incl smørrebrød og kaffe  

kr 300 pr deltager for en ”gur awten”. 

 
på vegne af Høgild borger- og Idrætsforening 

Gert Knudsen 

mailto:avl@fibermail.dk


Ordinær generalforsamling i HBIF 

1. valg af dirigent 

 - Lene Helth valgt, og kan konstatere at generalforsamlingen er indkaldt 

rettidig.  

2. fremlægning af formandens beretning  

 - Lene fremlægger formandens beretning 

3. oplæg fra Tina Pedersen fra Herning syd samarbejde 

 - Herning syd er en gruppe der startede i 2018, det startede med kampen 

om busserne 

 - Sloganet i Herning syd lyder: ”i Herning syd går vi langt for hinanden” 

Ålandet er siden kommet til, hvor der er købt en fin bog om visionerne for 

alle landsbyer 

 - Landsbynetværket er også en bog der er kommet til under Herning syd 

samarbejdet, der har været nogle arkitekter rundt i byerne og danne  

visioner. Derudover er der i de forskellige byer holdt workshops for at 

komme med drømme der kan ”forskønne” vores by.  

 - Formålet med Ålandet er at fremhæve de skønne natur områder vi har i 

alle vores små landsbyer i Herning syd. Der findes mange små skønne  

natur perler rundt om og det er dem Herning syd og ålandet gerne vil syn-

liggøre og forevige. 

 - Tina har været på kommunen og overrakt borgmester Dorte West  

visionen om Ålandet, og det har givet et større samarbejde med  

kommunen hvor der nu er nedsat en projektleder som koordinerer og  

arbejder med ålands projektet.  

 - Tina kan på nuværende tidspunkt ikke fortælle om igangværende  

projekter, da nogle projekter involverer lodsejere og før de har endelig 

godkendt projekterne, kan de ikke offentliggøres.   

 - Om fem år har vi en fælles udviklingssnor og evt. kan klippe snoren til de 

første projekter. Men det kræver arbejde.   

4. fremlæggelse af de reviderende regnskaber 

 - Regnskabet fremlægges af Peter Mølgaard da der er opstået sygdom i 



bestyrelsen.  

 - Regnskabet godkendes af en enig generalforsamling 

5. behandling af indkommende forslag 

 - Lene har søgt tilskud på 75.000 til nye borde og stole. bestyrelsen vil 

spørge generalforsamlingen om HBIF skal give de sidste 10.000 til huset 

så de kan købe nye stole og borde. Beslutningen er vedtaget af en enig  

generalforsamling.  

6. valg til bestyrelsen, suppleanter og regnsskabsrevisorer  

 - på valg er Michelle, Normann og Bettina. Alle ønsker genvalg 

 - Olga og Henrik fratræder pga. personlige årsager 

 - Frederik vil gerne stille op til bestyrelsen, Frederik vælges ind af  

generalforsamlingen 

 - Som suppleant vil Kim gerne genvælges.   

 - Bilagskontrollanter: Steen Petersen og Ritta er for borger foreningen, 

Peter Mølgaard og Gitte Kruse er for idrætsforening, Finn Jensen er  

suppleant.  

7. evt.   

 - trækning af 2x2 flasker vin 

 - Vinderne er Bjørneklovej nr. 8 og Soldugvej nr. 8, gevinsten kan hentes 

ved Lene Helth på Bjørneklobej 31 

 - Der bliver snakket stier og vedligeholdelse af dem rundt om Høgild.  

 

Tak for god ro og orden.  

Referent Michelle Hartmann 

 

Den nye bestyrelse består af:  
 

Formand: Bettina Hansen 

Næsformand: Per Poulsen 

Kasser: Finn Spangsberg  

Sekerætær: Michelle Hartmann 

Medlem: Frederik Pedersen, Normann Jensen, Lene Helth 



Nyt fra Høgild Beboerhus januar 2024 
Information fra Høgild Beboerhus gennemgået i forbindelse med 
 generalforsamlingen for HBIF 25. januar 2024 

Hanne Mølgaard gav en orientering på generalforsamlingen for Høgild  
borger- og idrætsforening på vegne af Høgild Beboerhus. 

Der er sket en del i Høgild Beboerhus det sidste års tid. 

Først vil jeg nævne lidt om aktiviteterne. 

Beboerhuset har heldigvis stadig de faste brugere som badminton,  
seniorklubben og arrangementer i HBIF. Idrætstimerne i beboerhuset betyder 
meget for om Beboerhuset er kultur-og idrætshus eller forsamlingshus. 

Vi har fået en danseklub mere, der syntes meget godt om at danse i Høgild  
Beboerhus. Dansetrolden er en nystartet danseklub i maj 2023. Vi har fået  
lavet en aftale, og sat nogle datoer i kalenderen helt frem til 2026, ca. hver  
anden uge. Udover Dansetrolden har Danseforeningen af 1942 også dans i  
Høgild Beboerhus – den 3. fredag i hver måned. Folkedans har stadig dans 
hver onsdag, og jeg har hørt, at de har fået flere medlemmer. De er nu 4  
kvadriller, ca 32 personer. En nyopstartet klub af linedansere har også fundet 
vej til Høgild. De arrangerer Kløverdans 2-4 gange om året. 

Udover dans har vi stadig Frimærkeklubben i Beboerhuset den første søndag i 
hver måned. Skærgården er også flittige brugere af Beboerhuset. Det  
afhænger lidt af hvem de har som kursister. Moonlight spiller og øver musik i 
den gamle børnehave. De har haft lidt udskiftning i musikere, men det skulle 
gå godt for dem. 

I foråret havde vi en lejer, som skulle bruge lokaler til undervisning af  
buschauffører. Den opgave klarede vi også. De var her i 6 uger, og var tilfredse 
med lokalerne. De nød, at de både kunne komme udenfor og bruge hallen. 
Selvom vi har mange faste aftaler, er det stadig muligt at leje ud til private  
fester. Der har været 21 udlejninger til private i 2023. Det er nogenlunde  
sammen niveau som tidligere år. 

Vi arbejder lige nu med en udfordring i kælderen. Der er sat ny kontakt op til 
pumpen, så den ikke går i stå, ved ”højvande”. Vi kan heldigvis konstatere, at 
den alarm vi har på pumpen virker. Både Steen og Carsten har fået flere  
alarmer under de sidste perioder med meget regn. 

Vi har også haft en anden udfordring i 2023. Med vores hjertestarter. Det  



firma vi havde serviceaftale med, blev solgt til et andet firma, som 4 doblede 
prisen på service. Vi sagde aftalen op, men fik en anden udfordring. Vi kunne 
ikke få batteri til hjertestarteren. Nu har vi fået/købt en ny hjertestarter af 
Brand og Redning. Den kan vi købe batteri til i Bauhaus. 

Udfordringer stoppede ikke ved det. Vi havde problemer efter lakering af  
gulvet i hallen. Der var sket i fejl i processen, så resulterede i at vi lukkede  
hallen i 2 uger i december måned, og fik gulvet slebet i bund og lakeret igen, 
på leverandørens regning, altså uden udgift for Høgild Beboerhus. 

Vi har arbejdsdage et par gange om året, hvor vi får udført en del praktiske 
opgaver både inde og ude ved Beboerhuset. Vedligehold og renovering af  
Høgild Beboerhus kan ikke klares ude frivillige kræfter. Vi sætter stor pris på 
alle de frivillige hænder der hjælper til i Beboerhuset. 

Til sidst vil jeg kort ridse op hvad vi arbejder med lige nu. 

2024 bliver året, hvor Beboerhuset får nye borde og stole. HBIF har søgt og  
fået 75.000 kr. i tilskud af Landsbykontaktudvalget. 

Vi vil forsøge at få renoveret depotrummet til borde, stole og redskaber, så 
der bliver ståhøjde, isoleret og nyt tag. Men i samme omgang kunne  
Beboerhuset godt tænke sig at få isoleret taget og gavlenderne. Det vil  
indebære nyt tag og nye gavlender. I løbet af 2024 vil vi forsøge at få  
kreditforeningslån hentet hjem til opgaven, men der er vi afhængige af  
samarbejde med Herning kommune, da de skal stå som garant for os. Men 
det tænker jeg vi kommer til at høre mere om i løbet af året, eller til  
orienteringen/nyt fra beboerhuset næste år. 

Jeg syntes alligevel jeg vil komme med en lille opsummering af tiltag i Høgild 
Beboerhus for at få lokaler og omgivelser gjort tidssvarende: 

• 2014 – Nye facadesten omkring bygningen der husede den tidligere  
børnehave 
• 2016 – Renovering af køkken og slibning og lakering af gulve 
• 2017 – Renovering af omklædningsrum og toiletter 
• I 2017 blev der også arbejdet for at Høgild Beboerhus kunne beholde sin 
status som multihus/forsamlingshus for at beholde bloktilskuddet. Bloktil-
skuddet er med til at dække en del af de faste udgifter til bl.a.  
forbrugsudgifter - el, vand, varme, ejendomsskat og forsikringer. Beboerhuset 
har for ca. 180.000 kr. faste udgifter pr. år. I 2023 var bloktilskuddet 124.000 
kr. i 2024 får vi xxx124.000 kr. 
• 2018 – Etablering af handicaptoilet og start på etablering af varmestyring i 



alle rum. Vi har efterhånden været igennem alle rum. Moonlight og  
mellemgangen er også koblet på varmestyringen nu. 
• 2018 – HBIF får etableret legeplads bag ved Beboerhuset 
• 2019 – Nye facadesten mod parkeringspladsen 
• 2020 – Ny indgang med nye døre og topslibning/lakering af gulve 
2022 – Ny belysning i hallen og den lille sal, med LED og lys dæmper. 
Hvis du har nogle ideer til Beboerhuset er du altid velkommen til at kontakte 
forretningsudvalget, som består at Steen Pedersen, Carsten Hedegaard og  
Norman Jensen. 

Forretningsudvalget i Høgild Beboerhus: 
Steen Pedersen - tlf.: 2027 8886 
Carsten Hedegaard - tlf.: 2180 6452 
Norman Jensen - tlf.: 6086 7938 

På hjemmesiden hogild.dk kan du se de praktiske ting omkring brug og leje af 
Høgild Beboerhus. 

Hanne gennemgik i hovedtræk regnskab for de sidste 2 år for Høgild  
Beboerhus, herunder udvikling i indtægter, bloktilskud fra kommunen, de faste 
udgifter og tilskud / udgifter til løbende renovering. 
Der var ingen spørgsmål til nyt fra Beboerhuset, regnskab eller budgettet. 

Der er valg til Repræsentantskabet for Høgild Beboerhus hvert 4. år. Det er fra 
gammel tid, at det følger kommunevalget. Det betyder, at vi ikke skal have valgt 
nogen i år. Men til næste år. 

De som sidder i repræsentantskabet nu er: 
Forretningsudvalget: Steen Pedersen, Norman Jensen og Carsten Hedegaard 
Folkedans: Ingrid Jørgensen og Åse Jensen 
HBIF: Lene Helth og Norman Jensen 
Derudover er der 2 bilagskontrollanter: Peter Mølgaard og Conni Fyhn 
Undertegnede deltager som gæst og kasserer, til regnskabsgennemgang og  
referent. 

 

På Høgild Beboerhus Vegne 
Hanne Mølgaard Hedevang 

 

http://hogild.dk/hoegild-beboerhus


Formandens beretning 2023  

De sidste par år er formandens beretning startet med en snak om  

Corona-udsættelse og restriktioner, men det er det heldigvis ikke i år. Til  

gengæld har mange sikkert oplevet at være syge pga. den ene eller anden  

virus eller infektion. Men vi går foråret og varme tider i møde – tror ikke jeg er 

den eneste der glæder mig til det. 

Til generalforsamlingen sidste år havde vi Olga, Lene og Conni på valg – Lene 

og Olga blev genvalgt og Conni trådte ud. Til gengæld trådte Per og Henrik ind 

i bestyrelsen. Det betød at vi nu var 8 medlemmer.  

Inden året var omme meddelte Henrik og Olga desværre at de af personlige 

årsager måtte trække sig på generalforsamlingen i 2024, så vi håber at der til 

generalforsamlingen er minimum en person som vil meldes ind. 

Nye medlemmer – nye beboere 

Der er kommet flere medlemmer til i foreningen – nye beboere er flyttet til 

byen. ja nogen navngiver endda deres huse efter tidligere beboere...  

desværre bliver der sat huse til salg. Nogle er dem er dem vi kalder torden-

skjolds soldater - de vil uden tvivl blive savner. Men intet er så skidt at det ikke 

er godt for noget.  

Vi håber vi får mange nye beboere til, og at der bliver taget godt imod dem. Vi 

har alle sammen en opgave i at ”lære de nye op” og viderebringe byens  

værdier, så vi får dem ind i vores fællesskab hvis de ønsker det. Der er brug for 

at nye og gamle beboere står sammen om de opgaver og udvikling der sker i 

byen. Som jeg plejer at sige ”alene kan vi meget, men sammen kan vi alt”.  

Vi har i år også haft lidt arbejde med skolebusserne… De børn der ikke er  

kørselsberettiget, kan dog stadig komme i skole på Lind skole mere eller  

mindre sikkert, så det er vi glade for. Og så er der også kommet en ekstra  

afgang på Rute 168. Og Flextaxa er blevet billigere - Prisen kan komme helt 

ned på 3 kroner pr. kilometer, hvis turen går til eller fra et knudepunkt (som pt 

er sygehuset i Gødstrup). Mon ikke kommunen vil kigge på det.  

Samarbejde er vigtigt!!! 

I huset går det også godt – det er dejligt at der er god økonomi og faste lejere. 



Der er renoveringer på vej som kan sikre en endnu bedre økonomi. Huset og 

Borgerforeningen har hver deres kasse, men begge kasser arbejder for  

Høgild. Uden beboerhuset har vi intet samlingspunkt. Ind i mellem, slår det 

lidt gnister, men heldigvis når vi frem til enighed igen. Samarbejdet er vigtigt 

for byen – håber alle, vil bakke op, med en god tone og nysgerrighed frem for 

uvidenhed og brok.  

HBIF’s aktiviteter.  

I HBIF har vi haft rigtig mange aktiviteter igen i år. Dog erkender vi at  

børnenes idræt foregår i Lind, men badminton er fortsat i gang i beboerhuset 

og seniorklubben mødes fortsat onsdage i lige uger. Nu med Uffe&Birgit og 

Eva&Harry i spidsen.  

Der er afholdt borgermøde om byens udfordringer og tiltag i forbindelse med 

byfornyelse.  

Der er også afholdt den årlige fastelavnsfest, beboere arrangerede  

fællesspisning med pulled pork. Anne og Lars arrangerede affaldsindsamling. 

Sankt Hans blev lidt anderledes da det var uden bål pga. afbrændingsforbud 

– men vores præst Vicky, afholdte alligevel båltale. Fællesspisningen var en 

stor succes. Og en varm sommerdag i september prøvede vi med  

Loppemarked på Bjørneklovej.  

Sidst men ikke mindst blev der også afholdt Banko, Juletræstænding med  

sidste træ fra Torben – tak for alle træerne i årens løb.  Vi afholdte  

Julegudstjeneste med Søren R.S. Jacobsen og Nytårskur med stor tilslutning.  

I år har vi lavet skilte til legepladsen, som igen i år er godkendt – derudover 

er der blevet skiftet faldfliser på garanti. Generalforsamlingen gav penge til 

huset til lakering af gulve (10.000) – det er blevet godt. Der er blevet købt 

scene til foreningens arrangementer med støtte fra Landsbykontaktudvalgs-

puljen på 75.000. Og et par arbejdsdage blev det også til. Huset søgte også 

penge til nye borde og stole – hvilket generalforsamlingen afviste – til 

gængæld har HBIF søgt penge til det gennem Landsbykontaktpuljen og fået 

75.000 til anskaffelse i 2024. 

Af større arrangementer har Gert i februar afholdt Cafeaften med Martin 

Kanstrup som virkelig var en succes. Vi har afholdt løvfaldsfest med skøn  



musik af Hyggesprederen (Jacob) og kåring af årets borger Carsten Hedegaard 

og initiativprisen ”Bænken” hos Gitte og Edvard. Næste år vil vi prøve at  

afholde en moderne oktoberfest – så sæt kryds allerede nu.  

I maj fejrede vi de mange konfirmander i byen og flagene kom op.  

Igen i år har vi afholdt flere arrangementer i samarbejde med Herning  

Kommune. Bl.a. Kulturfest med stå op banko, bagedyst og musik i verdensklas-

se fra fermaten. Lokaldyst hvor vi fortsat arbejder på at avancere i statistikken. 

Vi håber 2024 bliver med lige så mange arrangementer og forhåbentlig mange 

flere.  

Udvikling frem for afvikling. 

Foreningen har løbende i 2023 haft fokus på udvikling af området ved  

beboerhuset. Efter henvendelse fra Kommunen om en henvendelse om salg af 

grunden mod syd (kamp-banen ved legepladsen). HBIF ønsker ikke at grunden 

skal overgå til andre end HBIF, da vi derved får størst indflydelse på hvad der 

skal ske… Vi har dog inviteret til samarbejde med området – og vi ser frem til at 

se området udvikle sig… Der skal helt sikkert søges puljer og fonde og Herning 

Kommune, Drift starter allerede i vinter/forår 2024 på at beskære træerne på 

kæruld og ud mod hovedvejen ved boldbanen.  

Vi ser frem til et samarbejde med Kommunens driftsafdeling og beboer der  

ønsker at deltage i dette arbejde.  

Tak fra en afgående formand. 

Sidste tak for den nuværende formand. Jeg har valgt at jeg i 2024 stopper som 

formand i HBIF. Det er nu den tid til, at en anden kommer til. Ser frem til fortsat 

at skulle arbejde i bestyrelsen.  

Jeg vil takke alle for tilliden til at acceptere mig som formand og ikke give mig 

alt for meget ”skæld ud”. Håber også den nye formand bliver taget godt imod.  

Jeg vil takke bestyrelsen og husets repræsentantskab for godt samarbejde.  

Tak til jer der hjælper med at holde byens faciliteter og omgivelser. 

Tak for at støtte op om bestyrelsens arbejde. 

Tak til alle jer der siger ”Ja” og ”ja tak” – i betyder mere end i tror.  

Tak for at deltage i de udvalg, aktiviteter og arrangementer netop du har valgt.  

Ingen nævnt ingen glemt – TAK TIL JER ALLE.  

// Lene Helth 



Vindmøller i Høgildgård plantage 

Til orientering kan vi sige at vi følger projektet om vindmøller i Høgildgård 

plantage spændt. Vi har besluttet at ”slå koldt vand i blodet”, da vi ikke  

mener det er et konkret projekt endnu. Lige nu bliver der kørt en  

charmeoffensiv, for at lokke positive holdninger frem med lovning om  

massere af penge i ”kompensation”.  

Der afholdes landsbykontaktudvalgsmøde d. 21.2. hvor vi sætter punktet på 

dagsordenen. Så må vi høre hvad politikerne mener om projektet, og  

hvorvidt kommunen ser positivt på et projekt i skoven.  

Vi i Høgild samt Herning Syd mener ikke vindmøllerne er attraktiv for det 

projekt vi er i gang med omkring Ålandet.  

Er der spørgsmål eller kommentarer er i velkomne til at kontakte Lene på 

22426892.  

 

//HBIF 



ADRESSELISTEN 

Oversigt over ansvarlige samt udvalg under HBIF 

BEBORHUSET 

Formand: Steen Pedersen, 20278886 

Halbestyr og udlejning: Hanne Mølgaard Hedevang, Dunhammervej 4,  

hogildbeboerhus@gmail.com, 22407467 

Badminton Henning Jakobsen, Bjørneklovej 30, 21684258 

Høgild times 

Mail til Høgild times 

Michelle Helth Hartmann, Margrethesvej 7 L tv, 

22278279 hbif.times@gmail.com 

Omdeler af Høgild times Hanne Hansen, Skomagerbakken 9, 50772388 

Cafeaften Gert Knudsen, Bjørneklovej 44,  gert-knudsen@mail.dk 

Seniorklubben Uffe & Birgit Brun, Høgild Hovedgade 17 tlf. 2091 0757 

Mail: uffe@fam-brun.dk 

Harry & Eva Clemmensen, Soldugvej 3   tlf. 4231 4068 

Mail: evaogharry@gmail.com 

Høgild event Thomas Helth, Bjørneklovej 31, 24943261  

hbif.event@gmail.com 

Mail til HBIF hogildborgerforening@gmail.com 

Formand Bettina Hansen, Bjørneklovej 5, 42581918  

Næstformand Per Poulsen, Bjørnekolvej 25, 60101170 

Kasserer Finn Spangsberg, Bjørneklovej 22, 24432404 

Sekretær Michelle Hartmann, Margrethesvej 7L tv, 22278279 

Medlem Normann Jensen, Skærbækvej 38, 97123878 

Medlem Lene Røjkjær Helth, Bjørneklovej 31, 22426892 

Medlem Frederik Petersen, Bjørneklovej 21, 20410251 

Hjemmeside vedligeholdelse Hanne Hedevang, Dunhammervej 4, 22407467 

www.høgild.dk HBIF mobil tlf. til mobile pay: 15067 

mailto:uffe@fam-brun.dk
mailto:evaogharry@gmail.com
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